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Sammanträde torsdag 16 juni 2016 klockan 18:00-20:05 
 
Ledamöter 

 
Ersättare 

Awad Hersi (MP) ordförande 

Ole-Jörgen Persson (M) vice ordförande 

Anna Jonazon (S)  

Azad Hassan (S) 

Mecide Gulenay (S) 

Sakib Hossain (S)  

Rashid Mohammed (V)  

Dennis Wedin (M) 

Markku Sirviö (M)  

Bengt Porseby (L) 
 

Jossif Gummar (S) 

Jenny Storm Gillberg (S)  

Celal Altun (S)  

Olof Kollinius (M) 

Carolina Rosén (L)  

Hafize Cetin (C) 

Urban Werner (KD) 

Tjänstgörande ersättare 

Aras Amin(M), Stephan Gullberg (MP) 

Annika Rosenberg (M) 
 

 

Anmälda förhinder 

Markus Brigander (M) Guner Kayhan (MP)  

Sus Andersson (MP) Ifrah-Degmo Mohamed (V) 

Naemi Karlsson (M) Malin Holmberg (S)  
 

 

Tjänstemän 
§§ 1-33: Stadsdelsdirektören Christina Heglert och avdelningschef Abdi-Nur Isse samt 

nämndsekreteraren Anna Birgersson 

§§ 1-24 Avdelningscheferna Margareta Ericson, Ditte Westin, Connie Stålhäll Wallin och 

Cornelia Schröeder, Tf avdelningschef Jan Hellstöm. 

Personalrepresentanterna Kommunal Marianne Ledel och Carina Gharby och Vision 

Kristina Wennström. 

Under §§ 1-24 vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara och ställa frågor. Det 

formella sammanträdet började klockan 19:40 

 

Utses att justera     Awad Hersi (MP) och Ole-Jörgen Persson (M) 
 

Dag för justering     22 juni 2016 

 

Sekreterare 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1  
Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse ordföranden Awad Hersi (MP)  

och vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) att justera dagens 

protokoll. Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 22 juni 2016. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 2   

Svar på remiss om nyanlända och asylsökande i 
Stockholms stad (modulhus, paviljong, ensamkommande, 
flykting) 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på 

kommunstyrelsens ärende Nyanlända och aslysökande i Stockholms 

stad.  

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ärendet ”Nyanlända och asylsökande 

i Stockholms stad (modulhus, paviljong, ensamkommande, 

flyktingar). Sedan sommaren 2015 har antalet flyktingar som söker sig 

till Sverige och Stockholm ökat kraftigt. I ärendet klargörs processen för 

arbetet med att ta fram boendelösningar för de nyanlända vuxna och 

familjer som staden enligt den nya bosättningslagen (2016:38) ska ta 

emot.  
En av stadsdelsnämndsområdets utmaningar gäller de planerade 

modulhusbyggena i området Sundby och grannstadsdelen Bromma. I 

remissen nämns enbart att en inventering av möjlig mark för 

paviljonglösningar har gjorts och ett antal platser har identifierats. 

Ingenting om den fortsatta planeringsprocessen kring modulhusen har 

konkretiserats. Stadsdelsförvaltningen efterlyser dialog om planerna.  

Stadsdelsförvaltningen har en god vilja att även fortsättningsvis ta sitt 

ansvar gällande ensamkommande barn och nyanlända som anvisas till 

stadsdelen. Att mer av generalschablonen går ut till berörda 

stadsdelsnämnder är positivt. Stadsdelsnämnden överlämnar 

tjänsteutlåtandet som svar på ärendet ”Nyanlända och asylsökande i 

Stockholms stad”.  
 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 maj 2016. 

Dnr 1.5.1-293/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 3   

Svar på remiss om motion om information om personerna 
bakom namngivna gator 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har fått en motion, (2016:7) om 

information om personerna bakom namngivna gator, på remiss. 

Utifrån ett verksamhetsperspektiv har förvaltningen inget att erinra 

mot de förslag som framkommer i motionen. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 maj 2016. 

Dnr 1.5.3-170/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordförande Ole-Jörgen Persson m.fl.(M) ställde sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Bengt Porseby (L) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Bengt Porseby (L) till förmån för eget 

förslag: 

 

”Förslag till beslut 
- Att motionen tillstyrks 

- Att därutöver anföra följande: 

Platsers namn är viktiga för identitet och orientering för en stad och 

för människorna som lever och rör sig i den. Platsnamn ger 

gemensamma referenspunkter, förmedlar historia och nya platsnamn 

kan också vara en betydelsefull del i utvecklingen av staden.   
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Stockholm är välfyllt av gator och platser uppkallade efter personer 

eller händelser som på ett eller annat sätt gjort avtryck i historien. 

Men alla vet kanske inte varför Tussmötesvägen heter just så, eller 

vem som gett namn åt Karlfeldtsparken. Att staden informerar om 

gatu- och platsnamns betydelse ger en historia och identitet till 

platsen. Motionen bör därför tillstyrkas”. 
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§ 4  

Anmälan av medborgarförslag om situationen i Tensta -
Centrum 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om situationen i Tensta-Centrum. 

 

Ärendet 
Medborgarförslag om situationen i Tensta-Centrum. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 maj 2016. 

Dnr 1.2.4-392/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Svar på remiss om rapport om utveckling av hemtjänst 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering.  

 

Ärendet 
I kommunfullmäktiges förslag till budget 2015 fick äldrenämnden ett 

antal uppdrag som rörde hemtjänsten. För att dessa olika uppdrag 

skulle sträva mot samma mål och överensstämma med de långsiktiga 

målen för äldreomsorgen, samlades dessa under projektet ”Utveckling 

av hemtjänst”. 

Det överordnade målet med utredningen har varit att öka den 

enskildes inflytande, förbättra samverkan runt den enskildes behov 

samt öka handlingsfriheten för hemtjänstpersonalen att tillmötesgå 

den enskildes dagsaktuella behov och önskemål kring utformningen 

av de beviljade insatserna. 

Förvaltningen instämmer med flera av de förslag som 

äldreförvaltningen framför i rapporten, men ställer sig kritisk till 

framför allt möjligheten att utförarna även fortsättningsvis ska kunna 

rapportera 110 % av den beställda tiden. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 25 april 2016. 

Dnr 1.5.1-231/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 
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Reservation  
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Dennis Wedin (M), Markku Sirviö (M), Aras Amin (M), Annika 

Rosenberg (M) och Bengt Porseby (L) till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag. 
2. Att uppdra åt äldreförvaltningen att återkomma till nämnden med 

svar och förtydliganden av nedan anförda frågeställningar samt 
3. Att därutöver anföra följande: 

 

Samhällets utveckling med fler äldre, ökad medellivslängd, förbättrad 

hälsa långt upp i åldrarna och den stora och positiva utvecklingen av 

hälso- och sjukvård som ger även svårt och kroniskt sjuka en ökad 

livslängd har medfört helt förändrade förutsättningar för hemtjänsten. 

Flertalet äldre personer vill också bo kvar i sina egna hem så länge 

som möjligt.  

Hemtjänsten har utvecklats från att vara till stora delar inriktad på 

hjälp i hushållet till att bli en alltmer kvalificerad tjänst som ger vård 

och omsorg till ibland svårt sjuka personer i deras hem och som 

förutsätter både medicinsk- och omsorgskompetens hos personalen.  

 

Utgångspunkten i en bra hemtjänstverksamhet ska vara att omsorgen 

bygger på den äldres behov och på en bra relation mellan den äldre 

och personalen hos utföraren. Den äldre ska ha valfrihet att välja både 

utförare av beviljad hemtjänst och själva innehållet i tjänsterna. 

Personalen ska ha hög kompetens och kunskap om den äldres 

livssituation och önskemål, så att omsorgen blir flexibel, ges med 

inlevelse och professionellt kunnande för ökat välbefinnande för den 

äldre.  

 

Äldreförvaltningens rapport om utveckling av hemtjänst ligger till 

grund för förvaltningens tjänsteutlåtande. Utredningen består av fem 

delar. Vi kommenterar de olika delarna här nedan. 

 

Bedömningen av behov, beställning och utförande av insatser inom 

hemtjänsten 

Förslaget om att införa biståndsbedömd så kallad ramtid där den äldre 

och utföraren kommer överens om innehållet tillsammans ser vi som 

positivt. Ramtid ökar flexibiliteten i omsorgen för den äldre, som 

kommer att kunna avgöra själv om det är städning, matlagning, inköp 

eller annat man vill ha hjälp med. Ett viktigt led i införandet av denna 

förändring är att äldreförvaltningen tar fram stadsgemensamma 

anvisningar för beställning av hemtjänst.  

Det är viktigt att noggrant följa och utvärdera att personer som själva 
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inte anser sig ha vissa behov ändå förmås ta emot olika former av 

insatser.  

 

Äldreförvaltningen påpekar i sin rapport att kontinuitet för de enskilda 

är viktigt både vid utförande av  

hemtjänsten och vid kontakt med kommunens handläggare. Rapporten 

ger inga förslag på hur en sådan hög kontinuitet för den enskilde kan 

uppnås hos beställarenheterna i staden.  

 

I sin rapport redovisar äldreförvaltningen att den ser ett behov av att 

sträva mot att organisera hemtjänsten i mindre enheter med ett 

begränsat antal personal och hemtjänstmottagare. Förvaltningen 

redovisar inte hur den kommit fram till denna slutsats och evidensen 

bakom den. Mindre enheter torde ha svårare att hantera både 

fluktuationen av beställningar (dödsfall, sjukhusvistelser) och 

kontinuiteten hos den utförande personalen (sjukdom, barnafödande, 

osv.). En fördjupad utbildning i schemaläggning råder knappast bot på 

den problematiken.  

 

Förändringar av ersättningssystem och rapporter 

Enligt äldreförvaltningens förslag kommer ersättningen till utförare 

om den enskilde tackar nej till insatsen när utföraren kommer till 

dennes bostad att tas bort (avböjda besök). Istället kommer 

timersättningen för dagtid att justeras upp med två procent från och 

med den 1 januari 2017. Detta utöver eventuell annan uppräkning av 

ersättningen till hemtjänstutförare i kommande budgetar.  

Vi ser positivt på den förenkling som implementeringen av denna 

förändring innebär. Vi anser att all förenkling av administration för 

både beställare och framförallt utförare är av godo.  

Det är positivt att hanteringen av rapporteringen av ersättning upp till 

110 procent av beställd tid (utan att godkännande av 

biståndshandläggare i förväg föreligger) framledes måste ske i direkt 

anslutning till när den uppkommit, det vill säga nästkommande 

månad.  

 

Tekniska förändringar 

Äldreförvaltningen föreslår en övergång beträffande 

positioneringsteknik från GPS till NFC (Near Field Communication). 

NFC är en beprövat driftstabil och användarvänlig teknik som kräver 

lite administration och ger en lösning med kvittensen vid 100 procent 

av besöken. Det är bra. 

Invändningen mot GPS tekniken har från personalens sida varit att de 

”känner sig övervakade”. 

Vi vill gärna veta på vilket sätt den nya tekniken NFC råder bot på den 

känslan? 
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Övergången till tvåfaktorsinloggningen ser vi som positiv eftersom 

det innebär en förenkling för personelen hos hemtjänstutförare. 

 

Implementeringen av denna nya teknik kräver att utförarnas 

mobiltelefoner har NFC-funktionen. 

Staden kommer att ersätta de kommunala utförarna för inköp av dessa 

mobiltelefoner men inte de privata utförarna. Vi utgår ifrån att de 

privata utförarna då också själva skulle stå för merkostnaderna för 

inköp av de så kallade NFC-taggar, som placeras vid omsorgstagarens 

dörr för registrering med mobilen. Vi anser att teknikbytet – innan 

man ålägger de privata utförarna stora merkostnader för byte av teknik 

– ska vara väl utrett och genomtänkt och kan påvisas ge betydande 

mervärde även för de privata utförarna.  Hur planerar 

äldreförvaltningen för den uppgiften? 

 

Val av upphandlingsform för hemtjänst 

Det gläder oss äldreförvaltningen bedömer att upphandling av 

hemtjänst enligt LOV har stora fördelar och att förvaltningen därmed 

föreslår att den rödgrönrosa majoriteten bibehåller LOV som 

upphandlingsform. Fördelarna att med LOV kunna skapa god kvalitet, 

utbud och kontinuitet för brukarna känns nu en gång för alla bevisade.   

 

Samtidigt kan vi konstatera att den rödgrönrosa majoriteten väljer att 

försvåra för framförallt nya och mindre aktörer inom hemtjänsten 

genom att ställa ett antal krav som inte känns relevanta eller rimliga. 

För oss i Alliansen är utgångspunkten med förändringar inom 

hemtjänsten att omsorgen om de äldre ska bli bättre. Vi ställer oss 

tveksamma till på vilket sätt ett antal av de föreslagna förändringarna i 

förfrågningsunderlaget för upphandling av hemtjänsten enligt LOV 

kommer de äldre till godo i form av ökad kvalitet i omsorgen eller 

ökad valfrihet av utförare. 

 

1. Arbetskläder – vi ander att detta är en detaljstyrning som är 

onödig. 

2. Tillgång till lokal för omklädning – se ovan. 

3. Verksamhetsansvariges närvaro – vi anser att detta är en 

förutsättning för en kvalitativ hög omsorg och åter en 

detaljstyrning som känns onödig.   

4. Ökad personalkontinuitet – vi stödjer problemformuleringen 

men undrar samtidigt hur detta kan genomföras praktiskt om 

enheterna samtidigt ska vara mindre? För att uppnå målen 

anser vi att olika former av incitament är att föredra framför 

specifika krav. 
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5. Arbetsrättliga förhållanden – kollektivavtal eller 

kollektivavtalsliknande villkor. Här behövs en specifikation av 

”kollektivliknande villkor”. 

6. Obligatorisk närvaro vid informationsmöten, se punkt 3. 

7. Samverkan med landstinget, se punkt 3. 

8. Minsta volym/antal brukare vid en viss tid – detta ställer krav 

på möjligheten att få sin verksamhet bedömd i det hänseendet 

vid mer än ett tillfälle. Hur tänker förvaltningen kring det? 

9. Miljöpåverkan – se punkt 3. Vi vill uttrycka förhoppningen att 

detta inte innebär en rekommendation från politiken att 

samtliga hemtjänstanställda ska använda tjänstecykel i jobbet, 

vilket skulle ansluta till uttalat önskemål från ansvarigt 

borgarråd.  

 

Därutöver kommer en metod med referenstagning att införas. 

Hemtjänstutförare ska kunna lämna referenser som visar att utföraren 

kan hålla det den lovar kring att uppfylla stadens krav. Detta torde av 

förklarliga skäl bli svårt för nystartade företag inom välfärdssektorn.  

 

Förvaltningen föreslår att arbetet med att ta fram ett nytt 

förfrågningsunderlag påbörjas omgående.  

Vi vill att nämnden beslutar att uppdra åt äldreförvaltningen att först 

arbeta för ett förtydligande av de invändningar vi anfört ovan för att 

sedan påbörja arbetet.  

 

Implementeringen av förändringarna inom Stockholms stads 

hemtjänst kommer att påbörjas i ett pilotprojekt inom stadsdelarna 

Bromma, Hässelby-Vällingby och Kungsholmen under 2016 för att 

sedan implementeras i hela staden under 2017. Vi anser att - innan 

modellen implementeras i hela staden - förslaget om förändringar i 

stadens hemtjänst ska revideras för att ta med goda exempel, 

erfarenheter och lärdomar från arbetet i dessa tre stadsdelar.   

 

Sammantaget kan vi i Alliansen konstatera att införandet av ramtid 

inom hemtjänsten i Stockholms stad är en positiv förändring. Vi ser 

dock med stor oro på de utökade kraven på utförarna som kommer att 

ställas vid LOV-upphandlingar och undrar om målet med dessa övriga 

förändringar som redogörs i äldreförvaltningens rapport verkligen 

syftar till att öka omsorgens kvalitet. För oss ser det snarare ut att 

syfta till att kraftigt begränsa antalet privata utförare inom 

hemtjänsten, i enlighet med ansvarigt borgarråds uttalade önskan”. 
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§ 6  

Svar på remiss om motion om ett starta eget-program för 
kvinnor i utanförskapsområden 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

 

Ärendet 
Förvaltningens åsikt är att arbetsmarknadsförvaltningen med stadens 

Jobbtorg är mest lämpade för att ordna ett starta eget-program för 

kvinnor i utanförskapsområden.  

Förvaltningen är positiv till förslaget. 

Förvaltningens åsikt är att arbetsmarknadsförvaltningen med stadens 

Jobbtorg är mest lämpade för att ordna ett sådant projekt, och att låta 

Husby vara det första området som prövas för programmet. 

En stadsdelsförvaltnings näringslivssamordnare kan hjälpa till med 

mentorskontakter med lokala företag och andra organisationer. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 maj 2016. 

Dnr 1.5.1-181/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Svar på remiss om Biblioteksplan 2016-2020 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remiss. 

 

Ärendet 
Visionen är att i biblioteket tar människan makt över språk, fantasi 

och kunskap. Visionen delas upp i fyra områden:  

 För och med fler 

 Ett av demokratins viktigaste jobb 

 Biblioteket mitt i byn 

 En större värld 

 

Här blir världen större med verktyg som språk och berättelser, 

litteratur, bildning och demokrati är bibliotekets fundament. Här 

förvaltas rätten till yttrandefrihet och fri åsiktsbildning, genom att 

problematisera, sätta i sammanhang, ställa frågor och ge olika 

perspektiv.     

Förvaltningen ser positivt på att planen bygger på rapporten 

Skillnadernas Stockholm. Barn och unga prioriteras, därtill även 

likvärdig tillgång till biblioteksverksamhet i staden oavsett läsvana, 

deltagande i samhället eller kunskaper i svenska. Förvaltningen saknar 

däremot också fokus på funktionsnedsatta som en prioriterad grupp, 

samt tydlighet vad gäller på upprustning av lokaler för 

implementering av planen.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 maj 2016. 

Dnr 1.5.1-255/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Bengt Porseby (L) lade fram ett särskilt uttalande enligt 

följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Det är positivt att en ny biblioteksplan nu äntligen presenteras. För oss 

liberaler är biblioteken ryggraden i bildningssamhället.  
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Vi håller med om mycket av det som presenteras i den nya 

biblioteksplanen, inte minst delarna om det ökade behovet av 

digitalisering på biblioteken. Den digitala utvecklingen är något 

positivt som bör bejakas. Moderna bibliotek ska maximera sitt 

läsfrämjande uppdrag i både det digitala och fysiska rummet. 

 

Biblioteksplanen för 2016-2020 lämnar dock en del att önska. 

Ordningsproblemen och bristen på trygghet är en av de största 

utmaningarna för Stockholms bibliotek framöver, och vi hade gärna 

sett att biblioteksplanen på något sätt adresserade dessa problem och 

kom med förslag på hur de kan lösas. Stockholms bibliotek 

rapporterade under första halvåret 2015 lika många incidenter av våld, 

hot och trakasserier som under hela 2014 enligt siffror från 

kulturförvaltningen. Det handlar inte om bara folk som pratar ”för 

högt” utan också om reella hot och brott. Lika lite som vi ska 

acceptera att människor blir utsatta för våld, hot och trakasserier på 

torget kan vi naturligtvis göra det på biblioteket.  Bibliotek ska vara 

trygga för alla, oavsett stadsdel. Hot och våld ska aldrig accepteras 

och bibliotekspersonal måste känna att de får ett fullgott stöd av 

arbetsgivaren i detta. Det är en självklarhet för varje liberal.  

 

Biblioteken ska värna yttrandefriheten. Utbudet ska inte innebära 

inskränkningar utifrån ideologiska, politiska eller religiösa 

synpunkter. Den senaste tiden har det förts många diskussioner om 

censurens vara eller icke vara på biblioteken, exempel i närtid är 

diskussionerna kring Tintin och Lilla Hjärtat.  Censuren är bedräglig 

som politiskt verktyg då den gör våld på de principer som är det fria 

samhällets utgångspunkt, fria människors förmåga, rätt att ha fri 

tillgång till information och fritt uttrycka sina åsikter. Om detta skrivs 

ingenting i biblioteksplanen. För oss liberaler är det självklart att 

biblioteken finns till för att tjäna allmänheten genom fri tillgång till 

information – och att de ska göra det även fortsättningsvis. Kring 

demokrati, yttrandefrihet och åsiktsbildning hade vi därför önskat ett 

mer utförligt resonemang”. 
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§ 8   

Strategi för ökad trygghet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner strategin för ökad trygghet. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämndens verksamhetsplan för 2016 ger ett uppdrag att 

utveckla en strategi för att öka tryggheten i stadsdelen. Syftet med 

strategin är att fastställa mål för stadsdelens trygghetsarbete och att 

visa vägen dit. För att nå målen behöver stadsdelsförvaltningen 

fördjupa samverkan med andra förvaltningar i staden, andra 

myndigheter och civilsamhället. I strategin presenteras ett antal 

konkreta åtgärder för att uppfylla målet för trygghetsmätningen. 

 

Målet med trygghetsstrategin är att 

 det ska kännas tryggt att vistas på gator och torg i stadsdelen, 

särskilt kvinnors trygghet i det offentliga rummet ska säkras 

 stadsdelens yttre miljö ska vara välskött med bra belysning 

 socialt förebyggande och främjande åtgärder ska vara kända 

och tillgängliga för medborgarna 

 bidra till att målvärden i trygghetsmätningen ökar 

Aktiviteter för att uppnå dessa mål är att 

 inrätta medborgarvärdar 

 skapa mötesplatser för dialoger kring trygghet 

 genomföra trygghetsskapande åtgärder 

 öka samverkan med andra aktörer 

 tillämpa idéburet offentligt partnerskap 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 maj 2016. 

Dnr 1.1-166/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 
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Ersättaryttrande 

Ersättaren Urban Verner (KD) anmälde att om han hade tjänstgjort 

som ledamot i nämnden hade han ställt sig bakom moderaternas och 

liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Dennis Wedin (M), Markku Sirviö (M), Aras Amin (M), Annika 

Rosenberg (M) och Bengt Porseby (L) till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
I huvudsak bifalla förvaltningens förslag till beslut 

Samt därutöver anföra: 

Förvaltningen har tagit fram en trygghetsstrategi som innehåller en 

rad skrivningar vi kan ställa oss bakom. Inte minst ställer vi oss 

självklart bakom målsättningen med strategin; att medborgarna ska 

känna det tryggt att vistas på gator och torg i stadsdelen och att 

kvinnors säkerhet är av stor vikt.  

 

Dock präglas strategin av brist på konkretion. Strategin hade tjänat på 

att arbetas om så att de åtgärder som föreslås blir mer konkreta tydligt 

kopplade mot målen. Vi menar också att en strategi om det 

trygghetsskapande arbetet måste baseras på aktuell forskning och 

kunskap om vilka åtgärder som faktiskt fungerar i det 

trygghetsskapande arbetet. Vi menar också att det vore bra om 

strategin hade tagits fram i ett mer konkret samarbete med andra 

aktörer såsom polisen, civilsamhället och näringslivet i stadsdelen.  

 

Vi ställer oss inte avvisande till förslaget om att inrätta 

medborgarvärdar, men vi saknar mer konkreta förslag på vad dessa 

faktiskt ska åstadkomma, vad de ska göra rent och vilket mandat de 

ska ha. De ska ha ett stort förtroende i sitt lokalområde enligt 

förvaltningen men de måste också ha förmågan och viljan att arbeta i 

hela stadsdelen. Under alla omständigheter är det viktigt att de som 

anställs kan uppvisa registerutdrag som visar på att de inte varit 

dömda för brott.  
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Det brottsförebyggande arbetet är av största vikt för att motverka 

kriminalitet och att unga fastnar i en brottslig bana.  

 

Ett utökat samarbete mellan stadsdelen, polis och andra aktörer – inte 

minst det civila samhället – är en förutsättning för att det 

brottsförebyggande arbetet ska lyckas. Lokalt trygghetsarbete kan 

också innebära att stödja frivilliga insatser såsom grannsamverkan, 

nattvandringar, föräldravandringar och liknande aktiviteter. Vi anser 

att sådan verksamhet ska uppmuntras och att stödet till de föreningar 

som bedriver sådan verksamhet även fortsättningsvis ska ligga på en 

hög nivå.  

 

Den fysiska miljön i stadsdelen är av stor betydelse för medborgarnas 

upplevda trygghet. Inventeringar bör göras så att stadsdelen snabbt 

kan åtgärda sly, klotter, nedskräpning och annat som bidrar till att 

skapa en otrygg utemiljö. Vi påminner igen om vikten av att allt 

klotter saneras inom 24 timmar efter det att klottret anmälts till staden. 

 

Stadsdelen har redan i dag ett samarbete med det civila samhället. Det 

är bra och bör utökas. Det är dock inte abstrakta ”demokratiprojekt” 

som utökar tryggheten i vår stadsdel utan konkreta samarbetsåtgärder. 

Vi saknar också ett mer konkret samarbete mellan stadsdelen och 

fastighetsägarna samt det lokala näringslivet. Vi har ett samarbete 

inom ramen för det lokala brottsförebyggande rådet, men vi är av 

uppfattningen att det bör finnas projekt och handlingsåtgärder utöver 

detta som företagen och stadsdelen tillsammans kan arbeta med för att 

stärka tryggheten i såväl Spånga som Tensta centrum.  

 

Området i och omkring Spånga station upplevs av många som en 

otrygg plats. En övervakning dygnet runt med hjälp av kameror bidrar 

till att öka människors upplevda trygghet i anslutning till offentliga 

platser och kan dessutom hjälpa polisen i deras brottsbekämpning. I 

utsatta miljöer är kameraövervakning en mycket effektiv åtgärd vad 

gäller brottsförebyggande arbete. Erfarenheter från taxibranschen och 

kollektivtrafiken visar att brottsligheten påfallande hämmas med 

utplacerade kameror. Den personliga integriteten går att slå vakt om 

med hjälp av tydliga regler för lagring av band och med 

sekretessregler. Vi vill därför – tillsammans med Polisen och SL – se 

över möjligheterna för kameraövervakning av stationen och 

stationsområdet. 

 

Enligt senaste beslut från Kammarrätten får nu Polisen möjlighet till 

kontinuerlig kameraövervakning i Tensta centrum.  
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Vi välkomnar beslutet och anser att kameraövervakning kommer 

bidra till att höja medborgarnas upplevda och reella trygghet i ett 

särskilt brottsbelastat område i stadsdelen. Tillsammans med andra 

åtgärder kan också kamerorna bidra till att hjälpa Polisen i deras 

brottsförebyggande – och brottsuppklarande – arbete.  

 

Stadsdelen behöver en aktiv socialtjänst och aktiva fältarbetare som 

möter inte minst ungdomar i den offentliga miljön. En möjlighet är att 

fler socialarbetare arbetar utanför kontorstid, mer förebyggande och 

mer uppsökande. Detta bör prioriteras i stadsdelens verksamhetsplan 

för de kommande åren. Det samma gäller stadsdelens fältassistenter.  

 

De seniora organisationerna i Spånga-Tensta gör i dag mycket för att 

öka tryggheten för de många äldre i området till exempel genom att 

rapportera riskfyllda platser och genom Trygghetsringen. Stadsdelen 

måste ta till vara på seniorernas erfarenheter och implementera detta i 

stadsdelens trygghetsskapande arbete.  

 

Sociala insatsgrupper är ett viktigt verktyg för att ta ett helhetsgrepp 

om unga människors problematik. Samarbetet mellan sociala 

myndigheter, polisen, skolan eller Jobbtorget har i många fall varit av 

avgörande betydelse för att förhindra att unga i farozonen sjunker 

djupare ned i kriminalitet och missbruk.  

 

Att hela samhället samverkar och strävar mot samma mål är 

avgörande för att få ungdomar att bryta en kriminell bana. 

Socialtjänsten i förvaltningen måste bredda sitt engagemang i de 

sociala insatsgrupperna och säkerställa att arbetet inte blir 

personberoende på ett sätt som riskerar att försvaga arbetet. Det är 

viktigt att samtliga relevanta aktörer får delta i arbetet kring ungdomar 

med kriminell problematik. Vi ser därför positivt på att ideella 

grupper involveras i de sociala insatsgrupperna i större utsträckning 

än vad som sker i dag.  

 

Den sociala insatsgruppen för unga vuxna ska permanentas och 

verksamheten bör enligt vår uppfattning dessutom utökas så att fler 

kan delta i detta för stadsdelen så viktiga projekt.  

 

Moped- och bilkörning på gång- och cykelvägar är ett stort problem i 

vår stadsdel. Mer måste göras för att rent fysiskt hindra unga från att 

använda gång- och cykelvägarna till moped och bilkörning. 

Inventering bör göras för att se vilka områden som fortfarande inte har 

sådana hinder och säkerställa att adekvata hinder snarast sätts upp”.  
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Särskilt uttalande 
Ordförande Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och 

Rashid Mohammed (V) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Trygghetsstrategin är viktigt för alla boende i vår stadsdel, dock vill vi 

anföra ett förbehåll för att den kan komma att revideras i samband 

med att den stadsövergripande strategin revideras under året. Det är av 

stor vikt att processer kring frågor om trygghet och säkerhet i staden 

samordnas på ett ändamålsenligt sätt. På samma sätt är det viktigt att 

inrättandet av medborgarvärdar följer de kriterier och arbetssätt som 

man har haft i andra stadsdelar där arbetet med medborgarvärdar visat 

goda resultat”. 
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§ 9  

Strategi för kulturverksamheten i blå huset 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna stadsdelsförvaltningens 

förslag på inriktning för kulturverksamheten i Blå Huset. 

 

Ärendet 
Verksamheten i Blå Huset ska kännetecknas av kvalitet och bredd 

men den ska samtidigt kunna fånga upp och utveckla de talanger som 

kommer fram inom olika fritids-, idrotts- och kulturområden.  

Till grund för utvecklingen av kulturverksamheten ligger 

Stockholms Stads Kultur i ögonhöjd – med av och för barn och 

unga.  

Kulturverksamheten ska ha en tydlig musik- och dansprofil samtidigt 

som utbudet av teater, bild och form samt idrott också utgör en viktig 

del i utvecklingen av verksamheten. 

Huvudinriktningen är att skapa ett generationsöverskridande 

aktivitetshus för alla åldrar och att åstadkomma en stark 

föräldraförankring. Särskilt fokus ska läggas på att öka andelen 

besökande flickor och ungdomar med funktionsnedsättning. 

Kultursamordnaren och stadsdelens demokratisamordnare har ett 

samarbete avseende kulturevenemang som stärker medborgarna att 

göra sin röst hörd. 

Kommunikationen om Blå Huset som ett kulturnav är mycket central 

och ett kalendarium ska finnas som dels presenterar de aktiviteter som 

pågår i Blå huset, dels övriga aktiviteter som arrangeras i hela 

stadsdelen. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 maj 2016. 

Dnr 1.1-165/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Nomineringar av Enheten för ekonomiskt biståd samt 
Fridagruppens dagliga verksamhet och sysselsättning till 
Stockholms stads Kvalitetsutmärkelse 2016 

Beslut 
Nämnden nominerar Enheten för ekonomiskt bistånd samt 

Fridagruppens dagliga verksamhet och sysselsättning till Stockholms 

stads Kvalitetsutmärkelse 2016. 

 

Ärendet 
Kvalitetsutmärkelsen är Stockholms stads årliga pris för att 

uppmärksamma och belöna framgångsrik verksamhetsutveckling 

genom att lyfta fram förebilder och goda exempel inom staden.  

Deltagande enheter granskar grundligt sin verksamhet och 

Kvalitetsutmärkelsen fungerar på så vis som ett verktyg för att 

underlätta arbetet med kvalitetsutveckling i staden i stort.  

Stadsdelsförvaltningen föreslår att nämnden nominerar Enheten för 

ekonomiskt bistånd samt Fridagruppens dagliga verksamhet och 

sysselsättning till Stockholms stads Kvalitetsutmärkelse 2016. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 maj 2016. 

Dnr 1.1-310/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Yttrande på Revisionskontorets årsrapport 2015 

Beslut 
Yttrande över revisionskontorets årsrapport för Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnds verksamhet år 2015.  

 

Ärendet 
Förvaltningen har tagit del av revisorskontorets årsrapport för Spånga-

Tensta stadsdelsnämnds verksamhetsår 2015. Den årliga revisionen 

omfattar bedömningar av verksamhetens ändamåls-enlighet och 

ekonomi, intern kontroll samt bokslut och räkenskaper.  

Revisionskontoret bedömer sammantaget att nämnden i allt väsentligt 

har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk 

synpunkt tillfredsställande sätt. Nämnden har under år 2015 i 

huvudsak nått kommunfullmäktiges mål för verksamheten. Nämnden 

har vidare i huvudsak nått sina mål och uppnått i verksamhetsplanen 

angiven verksamhet.  

Revisionskontoret bedömer att nämndens interna kontroll har varit 

tillräcklig och att nämnden har en i huvudsak tillfredsställande 

uppföljningsstruktur. 

Revisorskontoret har noterat vissa brister främst inom den interna 

kontrollen. Sammantaget är inte bristerna av sådan omfattning att de 

väsentligt påverkar bedömningen av nämndens interna kontroll. De 

kommenteras nedan under rubriken förvaltningens synpunkter och 

förslag. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 maj 2016. 

Dnr 1.4-292/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Månadsrapport maj 2016 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner månadsrapporten för maj 2016. 

 

Ärendet 

Förvaltningen prognostiserar en budget i balans efter 

resultatdispositioner. Individ och familjeomsorg prognostiserar ett 

underskott om 0,9 utifrån dyrare placeringar samt placeringar som ej 

ersätts fullt ut av migrationsverket på barn och ungdom samt ökade 

kostnader för placeringar på grund av att Solvalla kamping har stängt. 

Äldreomsorgen prognostiserar ett budgetunderskott på 7,9 mnkr för 

utförarenheten inom hemtjänsten samt Tensta servicehus. 

Funktionsnedsättning prognostiserar ett underskott om 4,1 mnkr 

främst utifrån fler köpta boendeplatser för personer med 

neuropsykiatriska funktionsnedsättningar. Inom nämnd och 

förvaltningsadministration redovisas ett överskott om 12,9 mnkr som 

avser buffert, ej förbrukade EU-medel samt vakanser. Övriga 

verksamheter har en budget i balans. Nämnden har fått två EU projekt 

beviljade samt arbetet pågår för fullt att etablera en fritidsgård i 

Hjulsta. 

Den senaste statistiken för sjukfrånvaro visar på totalt 7,93 procent 

sjukfrånvaro för den senaste 12 månaders perioden. Antalet hushåll 

med ekonomiskt bistånd i fortsätter att sjunka och ligger nu på 

preliminärt på 794 hushåll vilket är 11 procent lägre än föregående år. 
 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 31 maj 2016. 

Dnr 1.2.1-6/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Ärendet utgick 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
16 juni 2016 

Blad 25 

 

  

§ 14  

Beslut om fördelning av arbetsmiljöuppgifter inom Spånga-
Tensta stadsdelsförvaltning 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beslutar att fördela arbetsmiljöuppgifter till 

stadsdelsdirektören enligt förvaltningens förslag. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att stadsdelsdirektören har rätt att 

fördela arbetsmiljöuppgifter vidare ut i organisationen, så att det 

systematiska arbetsmiljöarbetet kan bedrivas på ett 

tillfredställande sätt.  

 

Ärendet 
I Arbetsmiljöverkets föreskrift om systematiskt arbetsmiljöarbete 

AFS 2001:1 framgår att arbetsgivaren ska undersöka, genomföra och 

följa upp verksamheten så att ohälsa och olycksfall i arbetet förebyggs 

och en tillfredsställande arbetsmiljö uppnås.  

Arbetsgivaren ska fördela arbetsmiljöuppgifter, genom så kallad 

uppgiftsfördelning till chefer i verksamheten. Det juridiska ansvaret 

för arbetsmiljön kan dock inte överlåtas utan ligger kvar hos 

arbetsgivaren. För stadsdelsnämnderna innebär detta att det är de 

förtroendevalda som är arbetsgivare och huvudansvariga för en god 

arbetsmiljö. Ansvaret är kollektivt för alla ledamöter i nämnden. En 

uppgiftsfördelning av det systematiska arbetsmiljöarbetet behöver 

göras från nämnd till stadsdelsdirektör. Nämnden ska också tillse att 

stadsdelsdirektören får rätt att fördela ut uppgifter i organisationen så 

att det systematiskta arbetsmiljöarbetet kan bedrivas på 

arbetsplatserna. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 24 maj 2016. 

Dnr 1.1-326/2016  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Svar på skrivelse om nyckeltal i förskolan 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 
Vid stadsdelsnämndens sammanträde den 14 april 2016 inkom en 

skrivelse från Liberalerna dnr 1.6-276/2016 om barngruppernas 

storlek samt andel utbildade förskollärare i förskolan. 

Barngrupperna inom stadsdelens förskolor organiseras i olika former 

beroende på lokalernas utformning och den pedagogiska 

verksamheten. 

Barngruppsstorlekarna och andel utbildade förskollärare har varierat 

något de senaste åren.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 maj 2016. 

Dnr 1.6-279/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Svar på skrivelse om socialtjänsten 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lämnar svar på skrivelsen i enlighet med 

tjänsteutlåtandet. 

 

Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen svarar på skrivelse från Ole-Jörgen Persson 

m.fl. (M) med anledning av ärendetillströmningen till socialtjänsten 

enligt följande. 

Stadsdelsförvaltningen kommer att delta i den av Serviceförvaltningen 

föreslagna gemensamma upphandlingen av ramavtal för inhyrning av 

socialsekreterare och biståndsbedömare. 

Stadsdelsförvaltningen deltar i den stadsövergripande handlingsplanen 

för att förbättra arbetssituationen för socialsekreterare och 

biståndshandläggare. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 maj 2016. 

Dnr 1.6-276/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

Fyllnadsval till lokala pensionärsrådet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden utser Ulla- Britt Fogelström till ersättare i 

stadsdelsnämndens pensionärsråd för 2016 och Evy Möller till 

ordinarie ledamot. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden utsåg 4 januari 2016 ledamöter och ersättare i 

stadsdelsnämndens pensionärsråd. SPF Spångaveteranerna har 

inkommit med en nominering som ledamot efter Stig Dunvall. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 april 2016. 

Dnr 1.1-291/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18   

Anmälan av - Rapport från utbildningsnämnden. Samlad 
kvalitetsredovisning kommunal förskola i Stockholm stad 
2015 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Den samlade kvalitetsredovisningen är ett av underlagen för att 

Stockholm som huvudman ska få den information som behövs för 

att på lång sikt skapa goda förutsättningar för den kommunala 

förskoleverksamheten. 

Dnr 1.6-308/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19   

Anmälan av - Brukarundersökning för förskola Spånga-
Tensta 2016 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger brukarundersökningen till handlingarna. 

 

Ärendet 
Stockholm stad genomför årligen en kvalitetsmätning i stadens 

förskolor. Föräldrar till alla barn i förskolan får möjlighet att fylla i en 

enkät och på så sätt bedöms kvaliteten i verksamheterna. 

Undersökningen är en totalundersökning, vilket innebär att samtliga 

förskolor oavsett regiform (dvs. både fristående och kommunalt 

drivna). Syftet med undersökningen är att utveckla den pedagogiska 

kvaliteten i varje enskild förskoleenhet.  

Dnr 1.6-327/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20   

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger tjänstemannabesluten till handlingarna.  

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 maj 2016. 

Dnr 1.1-7/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21   

Protokoll från rådet för funktionshindersfrågor 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 15 mars 2016 till 

handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från funktionshindersfrågors sammanträde den 15 mars 

2016 anmäldes. 

Dnr 1.1-2/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22   

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under maj 
2016 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23  

Kurser och konferenser 

Inget togs upp. 
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§ 24   

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

I pärm på bordet anmäldes inkomna protokoll med mera.  

(Bilaga 1 § 24) 

 

- Skrivelse anmäldes av Ole-Jörgen Persson m.fl. (M): Skrivelse 

angående åldringsbrott. 

Bengt Porseby (L) anslöt sig till skrivelsen. 

- Skrivelse anmäldes av Ole-Jörgen Persson m.fl. (M): Skrivelse 

angående, säkerställ att inte organisationer och föreningar 

kopplade till extremism får bidrag. 

Bengt Porseby (L) anslöt sig till skrivelsen. 

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda skrivelserna 

och återkomma till nämnden. 


